## 1980年11月創刊, 原宗旨在於報導介紹 與社區廟會相關之民

俗曲藝,如子弟戲、

布袋戲及陣頭等。1991年起將研究地域擴展及大陸,研究範圍增加 宗教與儀式,研究視野淮而包容整個文化現象,逐漸從一主要爲報導 的雜誌轉型爲學術期刊。自2002年3月起,《民俗曲藝》由雙月刊 改爲季刊,每年3、6、9、12月出刊。以嚴謹的編審流程,期許成 爲國際水準的學術期刊。凡有關傳統戲曲、曲藝、音樂、民俗、宗 教、儀式之論文,調查報告及書評,均歡迎投稿。中文論文撰述格式 請見「稿約」、「撰稿體例」,英文請見 "Submission Guidelines."

發 行 人:施伯南

出版者:施合鄭民俗文化基金會

執行編輯: 莊淑芝、李妍汝

地 址:103001臺北市西寧北路 62-3號 3樓

雷 話:02-25521910,25523973

網 址:https://www.shihhochengfoundation.org/

電子信箱: shihhoch@ms6.hinet.net

I S S N: 1025-1383

零售:每本新臺幣 300 元

郵撥帳號:0768101-1

戶 名:財團法人施合鄭民俗文化基金會

國內訂閱:一年(4期),新臺幣 1000 元。(掛號另加 200 元)

中華郵政台北雜字第932號執照登記爲雜誌交寄。

海外訂購請洽:

南天書局

Tel: 886-2-2218-0127 / Fax: 886-2-2218-8069

Email: proc@smcbook.com.tw

# Journal of Chinese Ritual, Theatre and Folklore

(Min-su ch'ü-i) was founded in November 1980, its original goal being to publish research reports introducing traditional theatre and folklore in local society. Since 1991, the Journal's scope has expanded to include Mainland China and examine a broad range of cultural phenomena, particularly religion and ritual. Since 2002, the Editorial Board has worked to transform the Journal into an

internationally recognized academic publication. It is now a quarterly, and is published every March, June, September and December. The Editorial Board welcomes submissions of articles, field reports, or book reviews written in either Chinese or English on the following subjects: regional theatre, music, folklore, religion, and ritual. Authors who submit manuscripts written in English should consult the *Journal's* "Submission Guidelines." For information about manuscripts in Chinese, please see the "Style Guide" (撰稿體例).

**Publisher: FRANK SHIH** 

**Published by** Shih Ho-cheng Folk Culture Foundation **Associate Editors:** CHUANG SHU-CHIH, LEE YEN-JU

Address: 3F, No. 62-3, Hsi-ning N. Rd., Taipei City 103001, Taiwan

**Tel:** 886-2-25521910, 25523973

Fax: 886-2-25525528

Website: https://www.shihhochengfoundation.org/

Email: shihhoch@ms6.hinet.net

ISSN: 1025-1383

One-Year (4 Issues) Subscription Rates:

**Domestic** NTD 1,000 (NTD 1,200 by registered mail). **Overseas subscribers are requested to contact:** 

SMC Publishing Inc.

Tel: 886-2-2218-0127 / Fax: 886-2-2218-8069

Email: proc@smcbook.com.tw

### 編輯委員會

總編輯:康豹(中央研究院近代史研究所特聘研究員)

刊務委員:丁荷生(新加坡國立大學中文系講座教授兼主任及加拿大麥基爾大學榮譽教授)

干秋桂(國立清華大學榮譽教授)

干嵩[[[(國立臺北藝術大學博物館研究所兼任教授)

李讐楙(中央研究院院士)

邱坤良(國立臺北藝術大學名譽教授)

姜十彬(美國加州大學柏克萊分校歷史系榮譽教授)

祭格文(法國高等實驗學院榮譽教授及香港中文大學榮譽研究教授)

編輯委員: 王櫻芬(國立臺灣大學音樂學研究所特聘教授)

汪詩珮(國立臺灣大學中國文學系教授)

林鶴官(國立臺灣大學戲劇學系教授)

柯若樸(德國萊比錫大學東亞研究所教授)

夏維明(以色列特拉維夫大學東亞系教授)

賀大衛(國立政治大學民族學系名譽教授)

楊玉君(國立中正大學中國文學系教授)

#### 客席編輯委員:

呂心純(國立臺灣大學音樂學研究所副教授)

張招然(輔仁大學宗教學系副教授)

陳玫妏(輔仁大學宗教學系助理教授)

#### 本輯主編:楊玉君

\*《民俗曲藝》期刊收錄於:

「臺灣社會科學核心期刊」(TSSCI)

「臺灣人文學核心期刊」(THCI)

「國際音樂文獻資料大全」(RILM)

ProOuest

EBSCOhost (Humanities Source Ultimate and Chinese Insight Databases)

#### **EDITORIAL BOARD**

Editor-in-Chief: PAUL KATZ (Distinguished Research Fellow, Institute of Modern History, Academia Sinica, Taipei)

#### **Advisory Board:**

CH'IU K'UN-LIANG (Professor Emeritus, Taipei National University of the Arts, Taipei)

KENNETH DEAN (Chair Professor and Head, Chinese Studies Department, NUS; Professor Emeritus, McGill University, Montreal)

DAVID JOHNSON (Professor Emeritus, Department of History, University of California, Berkeley)

JOHN LAGERWEY (Professor Emeritus, École Pratique des Hautes Études, Paris; Research Professor Emeritus, The Chinese University of Hong Kong) LI FENG-MAO (Academician, Academia Sinica, Taipei)

WANG CH'IU-KUEI (Professor Emeritus, National Tsing Hua University, Hsinchu)

WANG SUNG-SHAN (Adjunct Professor, Graduate Institute of Museum Studies, Taipei National University of the Arts, Taipei)

#### **Editorial Board:**

PHILIP CLART (Professor, Institute of East Asian Studies, Leipzig University, Leipzig)

DAVID HOLM (Professor Emeritus, Department of Ethnology, National Chengchi University, Taipei)

LIN HO-YI (Professor, Department of Drama and Theatre, National Taiwan University, Taipei)

MEIR SHAHAR (Professor, Department of East Asian Studies, Tel Aviv University, Tel Aviv)

WANG SHIH-PE (Professor, Department of Chinese Literature, National Taiwan University, Taipei)

WANG YING-FEN (Distinguished Professor, Graduate Institute of Musicology, National Taiwan University, Taipei)

YANG YUJUN (Professor, Department of Chinese Literature, National Chung Cheng University, Chiayi)

#### **Guest Editors:**

CHANG CHAOJAN (Associate Professor, Department of Religious Studies, Fu Jen Catholic University, New Taipei City)

CHEN MEIWEN (Assistant Professor, Department of Religious Studies, Fu Jen Catholic University, New Taipei City)

LU TASAW HSIN-CHUN (Associate Professor, Graduate Institute of Musicology, National Taiwan University, Taipei)

Managing Editor of this Special Issue: YANG YUJUN

\*The Journal of Chinese Ritual, Theatre and Folklore is currently indexed in the Taiwan Social Sciences Citation Index (TSSCI), Taiwan Humanities Citation Index (THCI), Répertoire International de Littérature Musicale (RILM), ProQuest, and EBSCOhost (Humanities Source Ultimate and Chinese Insight Databases).